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Ježišov pohľad na nás  
 

       Mar 1:16-20 
 

Neskoro večer jednu decembrovú noc v roku 2008  teenegerka čiernej pleti, 
ktorá sa volala Tyisha Millerová zostala uviaznutá vo svojom aute  blízko samo-
obslužnej benzínovej stanice. Kým čakala na svoju rodinu, aby po ňu prišli, zrazu 
zaspala. Zaspala so zapnutým autorádiom a zbraňou, ktorú mala pri sebe. Keď 
dorazili jej rodičia, chceli ju zobudiť, ale nevedeli a tak zavolali policajtov, pretože sa 
domnievali, že zrejme je v zdravotnom ohrození.   

To čo sa následne stalo, je zahalené do rúcha tajomstva. Podľa policajnej 
správy sa hliadka, ktorá dorazila na miesto pokúšala zobudiť dievčinu,                     
ale bezúspešne. Hneď na to policajti sa pokúsili rozbiť okno na aute.                       
Pri lomoze, ktorý spravili sa zrazu dievča zobudilo vzalo zbraň a raz vystrelilo. 
Prítomní policajti vystrelili okamžite napäť a usmrtili ju v smršti guliek. 

Čo si myslíte, je život slepá ulička? Môžem pokračovať v tom príbehu, ešte 
trocha ďalej? 

Na celú udalosť by sa po čase možno zabudlo, ale miestna televízia odvysielala  
60 minútovú reportáž o výpovedi očitého svedka udalosti, tiež policajta.               
René Rodriguez videl 4 bielych policajtov, ako po prestrelke oslavujú a potľapkávajú 
jeden druhého a pritom robia rasistické narážky na Tyishu Millerovú a jej smútiacu 
rodinu. 

Ešte stále veríte, že život nie je slepá ulička? Dnešný človek keď sa pozrie na 
udalosti okolo seba, keď číta príbeh mladej černošky musí dôjsť k záveru, že život je 
slepá ulička. 

Ráno človek vstáva, aby 8 hodín tvrdo pracoval, večer počuje takéto udalosti, 
ide spať a celý kolotoč sa na druhý deň znova opakuje. Do roka zomrie 35 tisíc detí 
do 5 rokov,2/3 sveta trpia hladom. Jedni na to, čo sa deje reagujú chladnými 
vyhláseniami typu: Je to dôsledok ľudského zlyhania. Iní sa sťahujú pred týmto 
svetom do sveta vlastného, do sveta zábavy, športu, práce, kariéry a možno zboru. 
Zase iní sa sťahujú do vlastného vnútra, aby sa chránili pred nepríjemnosťami, ktoré 
prináša každý deň. Kam sa uťahujeme my kresťania? Kde máme my tie naše 
útočištia a skrýše? 
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Do tejto situácie tohto sveta slepej uličky a nášho ukrývania sa, zaznieva 
Božie slovo: Mar 1: 16-20, 16a. 

 

Život, bratia a sestry, nie je slepá ulička. Biblický text nám predstavuje človeka, 
ktorý sa nesťahuje do vlastnej ulity, do vlastného sveta. Pán Ježiš je predstavený, 
ako ten, kto chodí. Ježiš chodí z miesta na miesto. A Biblia nám takto ukazuje, aký je 
Pán Boh. Biblia nám predstavuje Boha, ako toho, ktorý chodí.  

Písmo často hovorí o Bohu, ktorý je stále činný: Hovorí, že je chodiaci, činiaci, 
vidiaci, zachraňujúci atď. Pán Boh je úzko spojený s dianím, udalosťami a životmi 
ľudí tohto sveta. 

Pán Boh sa pred zlom sveta nesťahuje do ulity, nezabúda na tento svet. Ako 
môžeme čítať v našom texte, Ježiš išiel popri Galilejskom mori a videl Jána, Šimona, 
videl Andreja, Jakuba. Ježiš je tu predstavený, ako ten, kto vidí, kto pozoruje. 

Keď Boh vidí, neznamená to, že len pozoruje svet, ale predovšetkým to, že je 
vyjadrený jeho blízky vzťah k nám a k tomuto svetu. Oko sa stáva orgánom, ktorý 
nadväzuje vzťah. Oko nie je preto, aby nás Pán Boh pozoroval ako policajt, či sme 
dobrí a či počúvame. Ale oko, je pre Neho orgán, ktorým s nami nadväzuje vzťah.  

To prvé čo by som dnes chcel zdôrazniť je, že dnes, práve dnes v túto 
chvíľu si znova môžeme uvedomiť a prijať do nášho vnútra uistenie, že Boh 
vidí. Vidí teba a možno si s tým nepočítal. Tak, ako Ježiš videl Šimona Petra      
a  Jána Zebedea a zrejme s tým ani nepočítali, tak  vidí dnes aj teba a tiež to čo 
prežívaš. 

Tou druhou myšlienkou je, že Biblický text predstavuje Ježiša, ako toho, ktorý 
zároveň niečo hovorí, komunikuje, ale hlavne pozýva. Jeho pohľad je pohľadom 
pozvania. Keď Ježiš videl učeníkov, tak ich zároveň pozval. Pozval ich k  
nasledovaniu. On jednoducho povedal: Poď za mnou. 

V Starom zákone máme iný príbeh, keď Boh videl a prišiel: Ex 3: 7, 8. „ 
Hospodin mu povedal: Dobre som si všimol útrapy svojho ľudu v Egypte.         
Počul som jeho volanie o pomoc pod údermi poháňačov a viem o jeho bolestiach. 
Preto som zostúpil, aby som ho vyslobodil z moci Egypta a vyviedol z tej krajiny 
do krajiny dobrej a rozľahlej, oplývajúcej mliekom a medom. 

 

 

PDF dokument vytvorený skúšobnou verziou pdfFactory www.pdffactory.sk

http://www.pdffactory.sk


 3

 

7 krát sa vidíme v tomto texte, ako Pán Boh koná v prospech svojho ľudu. 
A On koná aj dnes v prospech teba aj mňa. Veríte tomu? Prežívate to? 

 Čo to znamená pre Pána Boha vidieť? Čo to znamená v Biblii, keď sa Boh 
díva? Pre Boha vidieť znamená oslobodiť, osobne sa zapojiť do záchrany, naviazať 
vzťah. Keď sa Boh díva tak chce zachrániť a pomôcť. Viete koľko krát je v SZ 
sloveso vidieť v spojitosti s Bohom? Viac než 1000 krát. V každom období dejín 
Izraela Boh videl a chcel zachrániť.  

Hospodin videl, prišiel, aby zachránil svoj ľud z Egypta. Ježiš chodil a videl 
učeníkov, ktorých pozval, aby ich zachránil a skrze nich, aby zachránil ostatných. 

Aká bola odpoveď učeníkov v texte, ktorý sme čítali? Išli. Opustili to čo 
robili dovtedy a išli za Ježišom. Ísť za Ježišom je našou odpoveďou lásky na 
Božie pozvanie. Nemôžeme byť oslobodení, keď nepôjdeme. Ježišove slová 
dnes v tejto chvíli sú: Nasleduj ma. Poď so mnou. 

Ale prečo máme ísť za Ježišom? Ježiš nás oslovuje a pozýva nie preto 
čím, alebo kým sme, ale preto čím môžeme byť. Ježiš oslovuje individuálne. 
Prečo práve teba? Iný by možno mohol byť lepší, ale Ježiš volá teba, pretože 
vidí, kým sa môžeš stať. Vidí tvoj potenciál, tvoje schopnosti, ktorými ťa 
obdaroval. 

Cesta nasledovania Ježiša je cestou, ktorá nás mení a učí. Ježiš povedal: Ja 
učiním z vás... To znamená, že Pán Boh nás chce pretvoriť. Cez zborové 
spoločenstvo, cez stretávanie sa a cez budovanie našich vzťahov a to aj cez 
nedorozumenia. Je to proces, ktorý nás pretvára. Ježiš nehľadí na nás, ale na to čím 
sa môžeme stať. Ježiš dnes vidí to čím môžeme byť, preto povedal:                            
„ Ja učiním z vás“ .......................................................................................................... 

 

Keď človek započuje, že ho Boh osobne oslovuje, zrazu má človek novú víziu 
budúcnosti a novú nádej. Pozvanie Pána Ježiša je pozvanie k novému spôsobu 
života, k novému videniu reality, k novému uvažovaniu o sebe a o druhom. To, čo 
sme doteraz robili, to čím sme doteraz boli je úplne zatienené obrazom budúcnosti 
– čím môžeme byťJ. 
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Nie je dôležité to, čo bolo v živote učeníkov, ale dôležité je to, že všetci idú 
za Ježišom, aby sa stali tými, akými ich už vtedy videl Ježiš. 

Koľko toho vieme o živote učeníkov pred povolaním? Koľko toho máme o nich 
napísané? Dokopy nič. Prečo to nie je podstatné pre pisateľov evanjelií? Pretože 
dôležité je to, čo bude! 

Božie pozvanie je zvláštne. Božie pozvanie nie je ako pozvánka na koncert.  
Keď vezmeme Božie pozvanie vážne niečo nás to bude stáť a to aj teraz keď sme  
už kresťania - adventisti a máme za sebou aj krst.  Bude to stáť niečo vás mladí 
ľudia, bude to stáť niečo vás zo strednej generácie a bude to stáť niečo konkrétne aj 
vás starších. Božie pozvanie je zaväzujúce a výzvou pre každého z nás! 

V Markovom evanjeliu nemáme napísané, že reakcia učeníkov na Ježišove 
pozvanie bola vynútenou odpoveďou, že by bol Ježiš na nich tlačil a naliehal. Ich 
odpoveď nebola „musím“. Keď nás Boh volá, naša odpoveď by nemala byť „musím“. 
Prečo? Pretože keď nás  Pán Boh volá, robí to preto, aby nás oslobodil, dal 
nášmu životu novú kvalitu a uľahčil naše bremeno. 

Požehnaný sobotný deň, život v spoločenstve cirkvi ako v komunite a budovanie 
otvorených vzťahov sú prostriedky ako ísť za Ježišom, ako odpovedať na jeho 
pozvanie. 

Dnes vidí Pán Boh rovnako dobre ako keď videl a pozýval prvých učeníkov pri 
Galilejskom jazere. Ježiš ide okolo nás a vidí nás. Je dobré pre nás vedieť, že nás 
vidí Ježiš a že jeho pozvanie platí aj dnes. Ježiš sa nevnucuje nikomu. On prichádza 
pomôcť, uľahčiť a pozvať nás k novej realite a k novej budúcnosti. Nemali by sme 
dnes preto opäť urobiť to čo urobili prví učeníci vtedy? v. 18:  Ihned opustili siete a 
išli za ním. 

Ameň 
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